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Írásbeli kérdés

Kövér Lászl ó
az Országgyű lés Elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Az egyes házszabályi rendelkezésekrő l szóló, módosított 46/1994 .(IX.30.) OGY határozat 91 .
(1) bekezdés értelmében „A következő évben megépülhet-e Tószeg település és térségének
védelmét szolgáló, hiányzó végleges árvízvédelmi töltés?” – címmel írásbeli kérdést kívánok
feltenni Pintér Sándor Belügyminiszter Úrhoz .

Tisztelt Miniszter Úr !

Tószeg Község Önkormányzata – több évtizedes nyugodt időszak után – 1999-ben
szembesült először egy olyan mértékű tiszai árhullámmal, mely komoly védekezést igényelt .
Ekkor még a település körül nem volt olyan magasságú állami védvonal kiépítve, mely az
akkori szintnek (975 cm) megfelel ő védelmet biztosíthatta volna . Ezért az önkormányzat
mintegy 5,5 km hosszú ideiglenes gátat épített a település köré, mely az állami védvona l
része .

2000-ben rekord vízszinttel tetőzött a Tisza (1041 cm), és emiatt a teljes ideiglenes
védvonalat magasítani kellett .

2006-ban, a „Vásárhelyi terv” keretében az ideiglenes védvonal mintegy felén elkészült a
végleges töltés, ám a teljes, 5,5 km hosszú szakaszból mintegy 2,5 km-en még mind a ma i
napig csak a 2000-ben felépített ideiglenes védvonal szolgál az árvíz elleni védekezésre .
Ez az ideiglenes töltés azonban rendkívül gyenge, - 1999-2000-ben, az id ő rövidsége miatt –
nem lehetett kialakítani a felépítmény megfelelő alapját, és a gátszakasz anyaga és tömörsége
sem megfelel ő a biztonságos védekezéshez . Minden egyes árvíz alkalmával jelentősen
megrongálódik a töltés, s 2010 tavaszán ez a víz általi alámosás olyan mértékű károsodás t
okozott, hogy egy újabb árhullám esetén már kétséges, hogy kellő védelmet tud-e maj d
nyújtani ez a védvonal. Dr. Fazekas Sándor Vidékfejlesztési Miniszter Úr 2011 nyarán írt
levelében Tószeg árvízvédelmének teljes kiépítését a Környezetvédelmi és Vízügyi
Igazgatóság rangsorolása alapján a folyamatban lév ő fejlesztések után a legsürgősebb
feladatok közé sorolta .



A problémát fokozza, hogy az ideiglenes védvonalnak egy mintegy 500 méteres szakaszán ,
(az úgynevezett RÉTPARTI részen) a tulajdonos(ok), tulajdonosi jogai(k)nak korlátozására
való hivatkozással, már több alkalommal is elbontották a gátat, így ott gyakorlatilag
semmilyen védvonal sem védte a községet . A gátat ezen a helyen minden egyes árvízkor (így
2000-ben, 2006-ban és 2010-ben is) teljesen az elejér ől kezdve kellett újjáépíteni.

Tisztelettel kérdezem Miniszter Urat megépülhet-e, és mikorra a végleges védvonal ?

Várom megtisztelő válaszát!
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